
Piaþa cãzilor de baie ºi
cabinelor de duº - estimatã

la 10-12 milioane euro

(Interviu cu Radu Costin, din cadrul Fibrex)

Reporter: Cum a evoluat piaþa
cãzilor ºi a cabinelor de duº?

R a d u C o s t i n : P ânã î n ani i
2008-2009, erau foarte populare
cabinele de duº semirotunde din
sticlã ºi profile, respectiv cele închi-
se complet, dotate cu diverse siste-
me de hidromasaj.

Dupã 2009, au apãrut cabinele de
duº rectangulare cu cãdiþe joase
montate în pardosea, formate din
sticlã ºi profile. Pasul urmãtor a
fost un drum spre stilul minimalist,
închiderile de sticlã având tot mai
puþine elemente, renunþându-se la
role, fiind utilizate noi sisteme de
prindere a sticlei, mai simple ºi mai
puþin vizibile. În acest moment,
cele mai populare sunt închiderile
cu profile slim sau fittinguri de

inox, paravane de duº de tip walk,
în închideri cu diverse tipuri de
balamale.

Trecerea de la cabinele standard
s-a fãcut odatã cu conºtientizarea
clienþilor a ceea ce înseamnã cali-
tate ºi durabilitate în cazul unei
închideri de duº. Dacã o cabinã cu
role are o duratã de viaþã/utilizare
de doi ani, atunci produsele actua-
le propuse de diverºi producãtori
sau furnizori de pe piaþã pot sã
depãºeascã zece ani.

Reporter: Ce estimãri aveþi pen-
tru acest an, legate de piaþa de
profil?

Radu Costin: Având în vedere
anii buni în domeniul construcþii-
lor ºi apetitul clienþilor români din
ce în ce mai mare pentru produse

de calitate, estimãm cã vom avea o
creºtere de aproximativ 30% pe par-
tea de închideri ºi cãdiþe de duº.

Reporter: Care este raportul ce-
rere/ofertã pe piaþa noastrã?

Radu Costin: Piaþa este împãrþitã
între produsele fabricate în Româ-
nia, cele importate din Uniunea
Europeanã ºi, respectiv, cele din
Asia. Þinem sã menþionãm cã cere-
rea pentru produsele din Asia este
într-o continuã scãdere, datoritã
diferenþelor de curs euro-dolar -
diferenþele de preþ între cele din
UE ºi cele chinezeºti fiind mai mici -
ºi, astfel, nu se justificã investiþia în
non-calitate.

Reporter: Ce tipuri de cãzi ºi ca-
bine de duº sunt cele mai solicita-
te?
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Dacã pânã în anii
2008-2009 erau foarte

populare cabinele de duº
semirotunde din sticlã ºi

profile, respectiv cele
închise complet, dotate cu

diverse sisteme de
hidromasaj, dupã 2009 au

apãrut cabinele de duº
rectangulare cu cãdiþe

joase montate în
pardosea, formate din

sticlã ºi profile, ne-a spus,
într-un interviu, Radu
Costin, reprezentantul

Fibrex, adãugând: "Pasul
urmãtor a fost un drum

spre stilul minimalist,
închiderile de sticlã având
tot mai puþine elemente,

renunþându-se la role, fiind
utilizate noi sisteme de
prindere a sticlei, mai

simple ºi mai puþin vizibile.
În acest moment, cele mai
populare sunt închiderile

cu profile slim sau fittinguri
de inox, paravane de duº

de tip walk, în închideri cu
diverse tipuri de balamale".



Radu Costin: Cele mai solicitate
modele de cabine sunt cele de
tip "walk", realizate din
sticlã securizatã ºi
fittinguri, solicitã-
r i le c e le m ai
multe pe seg-
mentul cãdiþe-
lor de duº în-
dreptându-se
cãtre modelele
slim. În ceea ce
priveºte cãzile de
baie, cele mai apre-
ciate sunt produsele
cu un design simplu ºi cu o
adâncime mare, preferate în ulti-
mii ani în special în þãrile nordice.

Reporter: Ce tendinþe sunt în
piaþa de profil (forme, material uti-
lizat, culori etc..)?

Radu Costin: În piaþa de profil,
pe segmentul premium, sunt cãu-
tate cãzi din materiale alternative,
cãzi din material compozit, piatrã,
dar ºi de tip "freestanding". De ase-
menea, arhitecþii ºi designerii cau-
tã produse care se pot încastra în
diverse materiale (marmurã, sticlã,
lemn, HPL). Acestea trebuie sã fie
perfecte din punct de vedere di-
mensional, abaterile de peste 1 cm
nefiind permise. Noi venim în
întâmpinarea clienþilor cu gama
Alux, care întregeºte oferta de pro-
duse premium comercializatã de
compania noastrã. Colecþia Alux
nu propune doar modele noi de
cãzi de baie ºi cabine/închideri de
duº, ci ºi o nouã abordare în acest
domeniu, începând cu materialele
folosite, dotãrile disponibile ºi
pânã la designul exclusivist, dar
care pãstreazã, totuºi, o notã de
sobrietate specificã produselor
premium.

Reporter: La ce valoare se ridicã
piaþa din domeniu?

Radu Costin: Piaþa cãzilor de
baie ºi cabinelor de duº poate fi
estimatã la o valoare de 10-12 mi-
lioane de euro.

Reporter: Ce preþuri gãsim în
acest domeniu ºi cum au evoluat
acestea?

Radu Costin: Cãzile de baie costã
între de 600-700 de lei ºi 25.000 de
lei, în funcþie de dotãri, material ºi
design, iar preþurile cabinelor de
duº de o calitate medie încep de la
1000 de lei.

Reporter: Ce noutãþi au apãrut în
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Radu Costin: "În
anul trecut ne-am

atins obiectivul propus ºi
am înregistrat o cifrã de

afaceri de

3,5
milioane de euro".
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piaþã, în ultima vreme?

Radu Costin: Cel mai nou produs
apãrut la nivel european este cada
de baie cu uºã de sticlã - un produs
cu un acces extrem de facil ºi, în
acelaºi timp, un produs de design.
Astfel, cada Carmen, unul dintre
cele mai noi produse din portofo-
liul Fibrex, a fost creatã pentru a re-
descoperi plãcerea îmbãierii, ofe-
rind un acces facil, fãrã efort ºi în
deplinã siguranþã. Cada Carmen
poate fi echipatã cu binecunoscu-
tele ºi fiabilele noastre sisteme de
hidro ºi aeromasaj, fiind o excelen-
tã metodã de relaxare, dupã o zi
obositoare. De asemenea, ca dotã-
ri opþionale, cada Carmen poate fi
prevãzutã cu un paravan de sticlã
(cu sau fãrã port-prosop), respectiv
cu un mâner de prindere pentru si-
guranþã.

Produsele noastre sunt realizate
în cadrul unitãþii din localitatea
Crasna, judeþul Sãlaj. În realizarea
produselor Fibrex, utilizãm mate-
rie primã de cea mai bunã calitate,
importatã din Uniunea Europeanã

(Italia, Germania).

Reporter: Cererea vine de pe
piaþa locuinþelor noi sau dinspre
segmentul celor vechi, în curs de
reamenajare?

Radu Costin: Având în vedere cã
Fibrex acoperã toate canalele de
vânzare, ne adresãm în egalã mã-
surã atât construcþiilor vechi, cât ºi
celor noi.

Reporter: Ce servicii conexe ofe-
riþi?

Radu Costin: Compania noastrã
asigurã servicii complete -consul-
tanþã în alegerea produselor, livra-
re, instalare, montaj ºi punere în
funcþiune, suport tehnic cu echipe
specializate, garanþie ºi servicii
post-garanþie, unde este cazul.

Reporter: Mergeþi ºi la export?

Radu Costin: Exportul pentru
compaia Fibrex a reprezentat abia
în ultimii 2-3 ani o prioritate. Fiind
o companie româneascã, am încer-
cat sã ne consolidãm poziþia pe
piaþã ºi sã ajungem lider în propria
þarã. Compania noastrã a investit
constant, în decursul anilor, în cele
mai noi ºi moderne tehnologii de
producþie ºi metode de lucru. În

acest moment, 20% din produsele
noastre se îndreaptã cãtre Italia, de
unde pleacã mai departe, în toatã
lumea, sub alte branduri.

Reporter: Ce cifrã de afaceri aþi
realizat, anul trecut faþã de 2015?

Radu Costin: În anul trecut
ne-am atins obiectivul propus ºi
am înregistrat o cifrã de afaceri de
3,5 milioane de euro.

Reporter: Ce cifrã de afaceri ºi-a
propus compania pentru anul în
curs?

Radu Costin: Pentru acest an
ne-am propus vânzãri de circa 4
milioane de euro.

Reporter: Ce planuri de investiþii
aveþi pentru acest an ºi ce buget
aþi alocat în acest sens?

Radu Costin: Bugetul alocat pen-
tru investiþii în 2017 este de 300.000
de euro ºi ne axãm în principal pe
lansarea de noi produse (cada Car-
men sau piscina Madeira) ºi partici-
parea la târgurile internaþionale de
profil (BATIMAT Paris) cu noi produse
din zona de sanitare.

Reporter: Mulþumesc!
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